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Likabehandlingsplan lättläst version 
Här kan du läsa om hur Centrum Vux arbetar för att alla ska känna 
sig trygga och må bra i skolan. 

Likabehandling 
Alla har rätt till att behandlas bra av andra. Det betyder att du inte ska bli 
dåligt behandlad av andra beroende på: 

• Om du är man eller kvinna. 

• Vilken könsidentitet du har eller hur du visar den – om du känner dig 
som man eller kvinna eller känner att du inte tillhör något kön.  

• Din etniska tillhörighet – varifrån i världen du kommer. 

• Vad du tror på – om du har en religion, tror på något annat eller inte har 
någon tro alls. 

• Om du har en funktionsvariation – om du till exempel inte kan höra eller 
se, om du sitter i rullstol eller har svårigheter som inte alls syns. 

• Din sexuella läggning – vem du älskar. 

• Din ålder – hur gammal du är. 

Du ska inte bli trakasserad – bli dåligt behandlad på grund av någon av 
ovanstående punkter. 

Du ska inte bli diskriminerad – bli orättvist behandlad på grund av något 
som du inte själv kan påverka. 

Andra får inte kränka dig – till exempel kalla dig för fula saker, sprida 
rykten om dig eller utsätta dig för fysiskt våld.  

Likabehandlingsplan 
Skolan måste ha en plan för hur den ska arbeta mot diskriminering, 
trakasserier och kränkande behandling, det står i skollagen. I 
diskrimineringslagen står det att skolan måste utreda och göra något åt 
problem som kan uppstå på grund av diskriminering, trakasserier eller 
kränkande behandling. 

Likabehandling på Centrum Vux 
• Skolan ska arbeta för att alla ska må bra och trivas på Centrum Vux. 

• Hos oss har alla människor lika värde. Det betyder att du ska få vara 
den du är och bli respekterad för detta.  
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• Alla, både elever och personal, har rätt att bli behandlade med respekt 
och värdighet. 

• På Centrum Vux behandlar vi varandra på ett trevligt och öppet sätt. 
Ingen ska behöva känna sig orolig för att bli kränkt eller dåligt 
behandlad. 

• Att alla trivs och känner sig trygga är viktigt för att kunna lyckas med 
sina studier eller sitt arbete. 

• Vi tänker på vad eleverna behöver hjälp med och vad eleverna behöver 
träna mer på när vi undervisar. 

Förebyggande arbete 
För att förhindra att elever och personal utsätts för kränkande behandling, 
arbetar vi på Centrum Vux bland annat så här: 

• Vi informerar alla om likabehandlingsplanen. 

• Vi vill att alla ska kunna berätta hur vi trivs och om vi känner oss 
trygga. Det kan vi göra genom att fråga alla elever och personalen. 

• Lärare ansvarar för att alla elever är med och deltar i grupparbeten. 

• Vi kontrollerar att våra läroböcker inte är kränkande. 

• Vi har ett dokument för hur man använder datorer och ser till att det 
följs. 

• Lärare diskuterar likvärdig betygsättning och arbetar med 
sambedömning. 

• Vi arbetar hela tiden med likabehandlingsplanen och uppdaterar den 
när det behövs. 

Det spelar ingen roll var på skolan någon utsätts för trakasserier, 
diskriminering eller kränkande behandling, i klassrummet, i korridorerna 
eller övriga utrymmen eller digitalt (på nätet). Om det händer dig eller om 
du misstänker att det händer någon annan kan du göra så här: 

• Kontakta din lärare och berätta om vad som hänt. Läraren anmäler 
saken till rektor.  

• Kontakta rektor eller en biträdande rektor och berätta om vad som 
hänt. 

Åtgärder 
När någon, personal eller elev, berättar om problem med diskriminering, 
trakasserier eller kränkande behandling ska rektor ta reda på vad som har 
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hänt och se till att de som är inblandade kallas till samtal. Efter det 
bestämmer rektor vad som ska göras åt problemet. Vid mötet ska man 
bestämma ett nytt datum för att följa upp vad som har hänt efter samtalet.  

Lagar 
Skollagen 
Skollagen säger att skolan ska se till att arbeta aktivt för att förebygga, 
motverka och förhindra kränkande behandling av elever. 

Skollagen säger också att skolan måste ha en plan för hur det arbetet ska 
utföras. 

Diskrimineringslagen 
Lagen säger att ingen elev som deltar i eller söker till en utbildning får 
diskrimineras och att skolan måste utreda händelser som kan uppfattas 
som diskriminerande och se till att de inte händer igen.  

Ordlista 
Behandla: Här betyder det hur man är/uppför sig mot någon. 

Likabehandling: Ordet används för att beskriva arbetet med lika 
rättigheter och möjligheter för alla. 

Kränka: Kränkande behandling kan till exempel vara nedsättande ord, 
ryktesspridning, förlöjliganden eller fysiska handlingar som slag, sparkar 
och knuffar, men kan även bestå av utfrysning eller hot. Kränkande 
behandling kan också förekomma digitalt, till exempel på sociala medier.   

Trakassera: Att kränka någons värdighet. Till exempel med elaka 
kommentarer, nedsättande ord, gester, miner eller utfrysning.    

Diskriminera: Att behandla någon orättvist, på grund av något som 
personen inte rår för eller kan påverka. 

Förebygga: Att arbeta för att förhindra att något händer. 

Åtgärd: Något som görs för att rätta till ett fel. 
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